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تهران- ایرنا- رییس کمیته سیاسی و امنیتی 
کمیسیون اصل نود مجلس در نامه ای خطاب به 
رییس مجلس با اش�اره به تناقضات و اقدامات 
ظریف در جری�ان مذاکرات برجام، گفت: طرح 
ش�کایت از ظریف به رییس کمیسیون اصل ۹۰ 
انجام ش�د. لذا از ش�ما خواستارم ضمن صدور 
دس�تور بررس�ی این موارد،گ�زارش آن را در 

اختیار نمایندگان قرار دهید.
به گزارش ایرنا، علی خضریان نماینده مردم تهران 
در مجلس ش��ورای اس��امی خطاب ب��ه محمدباقر 
قالیب��اف ریی��س مجلس ش��ورای اس��امی درباره 
بی تفاوتی محمدجواد ظریف در دوران مس��وولیتش 
آورده اس��ت: بی تفاوتی وزیر خارجه وقت در جریان 
مذاک��رات به احتمال خروج دولت های بعدی آمریکا 
از برجام، عدم  شناخت از تفاوت و اهمیت تحریم ها، 
ع��دم  فهم از دوره ه��ای مختل��ف تحریمی و علت 
پیروی اروپا از آمریکا، عدم تسلط به  متن برجام در 
مورد بازگش��ت پذیری تحریم ها، عدم تسلط به متن 
در حوزه رفع تحریم ه��ا، تناقض در رعایت  خطوط  
قرمز  رهبری و تناقض در مورد اثر تحریم ها بر فروش 
نفت و زمان بازگشت پذیری ایران پرداخت و خواست 
تا رییس مجلس دس��تور ضمن دس��تور بررسی این 
موارد ذیل شکایتی که از ظریف به رییس کمیسیون 
اصل ۹۰ شده، گزارش آن هم در اختیار نمایندگان 
و ملت ش��ریف ایران قرار گیرد. مت��ن نامه نماینده 

مردم تهران در مجلس ش��ورای اسامی به شرح زیر 
است: همان طور که مستحضرید، دولت های یازدهم 
و دوازدهم برای حل مش��کات کشور، مذاکره برای 
رف��ع تحریم ه��ا را به عن��وان راهبرد اصلی کش��ور 
انتخاب کرد. فرای مشکات ذاتی این راهبرد، دکتر 
محمدجواد ظریف به عنوان مسئول اصلی مذاکرات 
نیز با ضعف های کارشناسی که در طول مذاکرات از 
خود نش��ان داد، نقش مهمی در ضعف توافق برجام 
و سواس��تفاده دشمن از آن داش��ت، که نمونه اخیر 
آن در اظهارنظر ایشان پیرامون عدم اطاع از وجود 
واژه تعلی��ق )suspend( در تواف��ق پدیدار ش��د. 
اظهارنظ��ری برخاف صحبت های قبلی ایش��ان در 
مجلس شورای اسامی که نشان دهنده عدم اشراف 
ایشان بر متن توافق اس��ت. عاوه بر این اظهارنظر، 
م��وارد بس��یار دیگری از ای��ن تناقض ه��ا و اقدام و 
اظهارات غیرکارشناسی در مورد مذاکرات، تحریم ها 

و تواف��ق در صحبت ها و اقدامات دکتر ظریف وجود 
دارد، که لازم است این موارد مورد بررسی قرار گیرد 
مهم ترین تناقضات، اظهارات و اقدامات دکتر ظریف 
که نشان دهنده عدم شایستگی ایشان برای مدیریت 
مذاکرات بوده اس��ت به طور خاصه شامل موارد زیر 
اس��ت که اسناد مربوط به آن به صورت مشروح ارائه 

خواهد شد:
الف(بی تفاوتی نس��بت به احتمال خروج دولت های 
بعدی آمری��کا از برجام: دکتر محمدج��واد ظریف در 
دفعات متعدد در طول انجام توافق، ادعا می کرد که به 
علت رفع قطعنامه های شورای امنیت و قوانین حقوق 
بین الملل، رئیس جمهورهای بعدی آمریکا نمی توانند 
از توافق خارج ش��وند ی��ا خروج آن ها اث��ری نخواهد 
داش��ت. به طور مثال دکتر ظریف پس از نهایی شدن 
متن، در پاس��خ به این س��ؤال که رئیس جمهور بعدی 
آمریکا می تواند برجام را کنار بگذارد و چه مکانیس��م 
حقوقی ب��رای الزام رئیس جمهور بع��دی آمریکا برای 
اجرای برجام وجود دارد، گفته بود : »قطعنامه شورای 
امنیت برای آمریکا خیلی مهم است و مبنای مقبولیت 
جهان��ی دارد، به همین دلیل آمریکا نمی تواند اینکار[

ع��دم اجرای تعهدات در برجام] را انجام بدهد..، من به 
ش��ما اطمینان می دهم که آن مبنای مقبولیتی نابود 
می ش��ود.« علی رغم این اظهارنظر، ترامپ به راحتی و 
به صورت یک طرفه از توافق خارج شد و تمام توافقات 

دوران برجام نیز نیمه کاره رها شد.

فرمان�ده گروه پهپاد حضرت ولی عصر )عج( 
نی�روی زمینی ارتش گف�ت: بزرگ ترین مزیت 
پرنده ه�ای ب�دون سرنش�ین ما این اس�ت که 
کاملًا از تکنولوژی بومی در ساخت، بکارگیری، 
اورهال کردن آن استفاده می کنیم و در تامین 
زنجیره تولید پهپاد وابس�ته به هیچ کش�وری 

نیستیم.
سرتیپ دوم ش��هرام حس��ن نژاد در گفت و گو با 
خبرنگار سیاسی ایرنا با اشاره به افزایش توان رزمی 
نیروهای مسلح بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، گفت: 
آنچه امروز در نیروی زمینی و نیروهای مسلح اتفاق 
می افت��د، نتیجه ی��ک تفکر عمیق و تجربه بس��یار 
ارزش��مند از هشت س��ال دفاع مقدس است. هشت 
سال دفاع مقدس چش��مه جوشان بی بدلیلی است 

که از آن استفاده های زیادی بردیم و خواهیم برد.
فرمان��ده گ��روه پهپاد حض��رت ولی عص��ر )عج( 
نی��روی زمینی ارتش اضافه کرد: دس��تیابی به علوم 
»های ت��ک« و توانمندی های حوزه پرنده های بدون 
سرنش��ین نتیجه تجاربی اس��ت که در هشت سال 
دفاع مقدس داش��تیم. در آن مقطع دوست داشتیم 
بتوانیم مناطق صعب العبور و کوهستانی را شناسایی 
و مراقبت کنیم تا  دشمن را متوقف کنیم. خاطراتی 
که در رابطه با فیلم مهاجر و آن چیزی که در ذهن 
جوانان آن روز نقش بس��ته ب��ود امروز به طور کامل 

محقق شده است.
سرتیپ حسن نژاد در توضیح ضرورت های استفاده 

از پهپادها در جنگ های امروزی گفت: تفکر استفاده 
از پهپاده��ا در حقیق��ت طبق فرامی��ن رهبر معظم 
انقلاب بود. ایش��ان در یکی از سخنان خود فرمودند 
که نی��روی دریایی قبل از انق��لاب پرنده های بدون 
سرنشین داشت، باید در ارتش این پرنده های بدون 
سرنش��ین را تقویت کنی��د و کاری انجام دهید که 
با ش��رایط فعلی امروز همخوانی و هماهنگی داشته 
باشد. بنابراین ارتش با نصب العین قرار دادن فرامین 
رهبری و با اس��تفاده از تجارب ارزشمند هشت سال 

دفاع مقدس وارد این حوزه شد.
وی با بیان اینکه نیروی زمینی ارتش در ۱2 سال 
گذشته به صورت جدی وارد حوزه پهپاد شده است، 
گفت: در س��الهای اول نیازها و الزامات شناس��ایی و 
مراقب��ت در رزمایش ها، اقدامات در جوار مرزها و در 
حوزه های داخلی تفکر جدیدی در نیروهای مس��لح 
ایجاد کرد در آن مقط��ع پهپادهای اولیه فقط برای 

شناسایی و مراقبت بود.

سرتیپ حسن نژاد با بیان این که در شرایط تحریم 
و تهدید توانستیم به پرنده های بدون سرنشین دست 
پیدا کنیم، گفت: پرنده های بدون سرنشین در نیروی 
زمین��ی و ارتش نتیجه تفک��ر و خلاقیت جوانان در 
جمهوری اس��لامی و ارتش جمهوری اسلامی است. 
تحریم و فشار حداکثری دستاوردی برای عاملان آن 
نداش��ت و امروز شرایط بسیار خوبی در حوزه پهپاد 
داریم به طوری که از پهپادهای شناسایی و مراقبت 

عبور کردیم.
فرمانده گروه پهپاد حضرت ولی عصر )عج( نیروی 
زمین��ی ارتش ادامه داد: امروز راهبرد نیروی زمینی 
از یک نیروی صرفا تدافعی خارج شده و نگاه آفندی 
دارد. با این تفکر صرفاً داشتن پرنده های شناسایی و 

مراقبت نمی توانست نیازهای ما را برطرف کند.
سرتیپ حس��ن نژاد خاطرنشان کرد: در پنج سال 
گذشته با عبور از پرنده های شناسایی و مراقبت که 
البته نگاه عمیقی به آنها داریم، به سمت پهپادهای 
چند منظوره رزمی، انتحاری و به تازگی هم به سمت 
پهپاده��ای جنگال پایه )جنگ الکترونیک( رفتیم تا 
بتوانی��م جن��گ الکترونیک را در صحن��ه عملیاتی 
مدیریت کنیم. وی درباره آموزش خلبان های پهپادی 
نیروی زمینی گفت: همانطور که از اسم این پرنده ها 
مشخص اس��ت، پهپاد، پرنده  هدایت پذیر از راه دور 
اس��ت و خلبان ها در ایس��تگاه های کنت��رل پروازی 
حضور دارند و پرنده ماموریت خود را در کیلومترها 

دورتر از محل استقرار خلبان انجام می دهد.

رئیس کمیس�یون اقتصادی مجلس ش�ورای 
اسلامی با اشاره به برخی شبهه ها که طی روزهای 
اخیر در پی اعلام وصول یک طرح در قوه مقننه 
درباره پیش بینی مجازات حبس صادرکنندگانی 
ک�ه ارز را بازنگردانن�د ایج�اد و س�بب نگرانی 
صادرکنندگان شده است تاکید کرد: جای هیچ 
نگرانی نیست و این طرح نیز وجهه قانونی ندارد.

محمدرض��ا پورابراهیم��ی با حض��ور در خبرگزاری 
جمهوری اسلامی )ایرنا( استان کرمان در جریان دیدار 
ب��ا رئیس و خبرنگاران این خبرگزاری با ارائه توضیح و 
شفاف سازی در این زمینه ضمن تاکید بر اینکه طرح 
مذکور به کمیسیون اقتصادی ارجاع شده است گفت: 
صِرف اع��لام وصول یک طرح به منزله تصویب آن در 
کمیس��یون های مربوطه یا صحن نیست ضمن اینکه 
ای��ن طرح ب��ا قوانین مادر نیز مش��کل دارد و احتمال 

تصویب آن به این شکل وجود ندارد.
وی تصریح کرد: برخی موارد پیشنهادش��ده در این 
طرح مانند زندانی کردن صادرکنندگان به علت پیمان 
س��پاری ارزی که اخیرا در فضای اقتصادی کشور نیز 
مطرح ش��ده و دغدغه ای ب��رای صادرکنندگان ایجاد 
کرده، وجه��ه قانونی ندارد و فع��الان اقتصادی نگران 

نباشند.
پورابراهیمی در این زمینه توضیح داد: یک طرح توسط 
عده ای از نمایندگان مجلس به کمیس��یون اقتصادی 
مجلس رسیده که بر این اساس، تمامی صادرکنندگان 
باید به مدت س��ه ماه ارز حاصل از صادرات را به بانک 

مرکزی تحوی��ل دهند که اگر از آن خودداری ش��ود، 
صادرکننده در مرحله نخست 2 برابر ارزش کالا جریمه 
نقدی و در مرحله بعد به لغو کارت بازرگانی و نیز حبس 

از ۶ ماه تا یکسال محکوم می شود.
وی با اشاره به اینکه در خصوص طرح های مجلس 
شورای اسلامی کافیس��ت ۱۵ نفر از نمایندگان آن را 
امضا کنند تا اعلام وصول شود اظهارداشت: هر طرحی 
فارغ از محتوا و مختصات آن، پس از امضای ۱۵ نماینده 
در دس��تور کار قرار می گیرد و هیات رئیسه باید اعلام 

وصول آن را انجام دهد.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: پیش��نهاد و ارائه این طرح توسط تعدادی از 
نمایندگان به منزله مصوبه کمیسیون تخصصی و صحن 
علنی نیست بلکه تنها یک طرح پیشنهادی است که 
بررس��ی می ش��ود. وی با بیان اینکه در مقررات بانک 
مرکزی و مصوبات س��ران قوا بر بازگشت ارز حاصل از 
صادرات کش��ور تاکید شده است تصریح کرد: آنچه در 
این طرح آمده در عمل مغایر با مصوبات قبلی است و 

امکان اجرایی ش��دن را ندارد زیرا اساس��ا نوع کالاها و 
نحوه تسویه متفاوت است و هرکدام از نظر زمانی مدت 
خاص��ی را می طلبد ل��ذا در واقع این طرح یک ایده را 

مطرح کرده و قابلیت اجرا ندارد.
پورابراهیمی افزود: صرفنظر از مختصات و اطلاعات 
طرح پیش��نهادی، مبنای کار ما نیز بررس��ی شرایط 
موجود کش��ور و نگاه به ش��رایط کلی است، یعنی اگر 
ش��رایط تحریمی را با اقدامات دولت سیزدهم روان تر 
کنیم، وضعیت بازگشت ارز حاصل از صادرات نیز می 

تواند در سال های آتی بهبود یابد.
وی یادآور ش��د: زمانی ک��ه در تحریم نبودیم قانون 
پیمان سپاری ارزی در کشور وجود نداشت اما تمامی 
صادرکنندگان ارز خ��ود را بر می گرداندند و از زمانی 
که کشور با چالش مصارف ارز در دخل روبه رو شد به 
این وضعیت وارد شدیم زیرا حوزه تحریم ها به ما اجازه 

تکرار شرایط عادی را نمی دهد.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: در صورتی که مسائل تحریم ها را رفع کنیم، می 
توانیم به شرایط پیش از تحریم ها و لغو پیمان سپاری 
ارزی بازگردیم و مسیر روان تجارت خارجی ما استمرار 

پیدا می کند.
وی بیان کرد: مجموع صادرات منابع نفتی و غیرنفتی 
ما پیش از آغاز تحریم ها س��الانه ۸۰ میلیارد دلار بود 
ام��ا از زمان تحریم ها این آم��ار کاهش یافته و نقل و 
انتقال ارز در اختیار صادرکننده نیست، محدودیت های 

خارجی و داخلی ما اساسا ایجاد مشکل کرده است.

فرمانده گروه پهپاد حضرت ولی عصر )عج( نیروی زمینی ارتش:خضریان از ظریف به کمیسیون اصل ۹۰ شکایت کرد

بزرگترین مزیت پرنده های بدون سرنشین ایران بومی بودن آن است

پاسخ مجلس به شبهه حبس صادرکنندگان

 مدیر گروه پیشگیری از بیماری های واگیر
 دانشگاه علوم پزشکی تبریز: 

 ۷۷ درصد افراد بالای ۱۸ سال 
 در آذربایجان شرقی 

واکسینه شدند
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مدیر گروه پیشگیری از بیماری های واگیر دانشگاه علوم پزشکی تبریز 
ب��ا پیش بینی کاهش چش��مگیر فوتی های کرونا در اس��تان از هفته 
آینده اعلام کرد: تاکنون ۷۷ درصد افراد بالای ۱۸ س��ال در این خطه 

مقابل کرونا واکسینه شده اند...

وزیر فرهنگ:   
  فرهنگ  باید دربرنامه ریزی 
و بودجه ریزی اولویت باشد
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وزیر فرهنگ و ارش��اد اسلامی با بیان این مساله که فرهنگ  در کشور 
بای��د هم در برنامه ریزی و هم در بودجه ریزی در اولویت باش��د، تاکید 
کرد: این وزارتخانه با جدیت به دنبال این اس��ت که فرهنگ  را به یکی 

از مسائل اصلی حوزه حکمرانی تبدیل کند...

زور یارانه ها به خط فقر نرسید
»عصرآزادی« به بهانه روز ریشه کنی فقر از وضعیت معیشتی خانوارهای کشور گزارش می دهد؛
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